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U skladu sa dlanom 172., Poslovnika o radu predsta,nidkog doma parlamenta FBiH, po
skradenoj proceduri podnosim ,

ZAKON

O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O PRIPADNOSTI JAVNIH PRIHODA U
FEDERACIJI BOSNE I HERCEGOVINE

pnikHamdija
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PRIJEDLOG

ZAKON

O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O PRIPADNOSTI JA\,"A{IH PRIHODA U
FEDERACIJI BOSNE I HERCEGOVINE

Ctan t.

U Zakonu o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji Bosne i Hercegovine ("Sluzbene novine
Federacije BiH", br. 22106,43/08,22109,35il4 i 94115) u dlanu 6. ristaw i. tadka b) mijenja
se iglasi:

"b) finansiranje funkcija kantona 5l,OO yo".

Iza ta(ke e) dodaje se nova tadka f) koja glasi:

"f) saniranje ekonomske Stete uzrokovane migrantskom krizom Grada Bihada za o,zo % i
Opiine Velika Kladu5a 0,03 %.

elanz.

ovaj zakon stupa na snagu narednog dana od dana objavljivanja u "sluZbenim novinama
Federacije BiH".



Hamdija Abdi6

Zastupnik u Predstavnidkom domu Parlamenta Federacije BiH

77000 Bihai

Bosna i Hercegovina

Federacija BiH

Predstavnidki dom Parlamenta Federacije

BiH

N/r Predsjedavaju6em Elvir Karajbi6

Predmet: lncijativa, dostavlja se;

PoStovani predsjedavaju6i Karajbii,

Zakon o pripadnostima javnih prihoda u Federaciji BiH je done5en 2006 godine i objavljenje
u SluZbenim novinama Federacije BiH br. 22106. Citajfti Zakon, zakljudio sam da su
vjerovatno iz opravdanih razloga neki kantoni favorizirani sa vedim koeficijentom raspodjele.
Tako je Kanton Sarajevo dobio koeficijent 2, dok je Bosansko podrinjski kanton GoraZde
dobio/Ja Kanton 10 dobio 1,1. Nakon toga, izvr5ena je lzmjerra i dopuna navedenog zakona i
to 4 puta ("SluZbene novine Federacije BiH". br. 43108, 22109,35/14 i 94115). Izmetlu
ostalog radi posebnih rashodovnih potreba odredenih opiini mjenj ani su koeficienti
raspodjele pa je tako Op6ina Tmovo dobila dobila koeficient I ,8 a Op6ina VogoSia 1,4.

Kao Sto znate Grad Bihai i Op6ina Velika Kladu5a vei drugu godinu optereiene migrantskom
kizom. Tokom ovog perioda lokalne vlasti su izgubile stabilnu financijsku osnow i
samostalne izvore prihoda na osnovu kojih bi ravnomjemo i u kontinuitetu djelovale na
ekonomskom razvoju svojih lokalnih zilednica. Primjera radi unazad nekoliko godina Grad
Bihai je ostvarivao prosjednu financijsku korist od privatnih i druStvenih investicija te po
osnow toga u gradski BudZet obezbjeclivao je na ime naknade za uredenje gradskog
gradevinskog zemljiSta i rente prosjedno oko 3.633.850,00 KM. U 2018 godini na ime ovih
dadZbina Grad Bihai je oprihodovao osam puta manje odnosno 401.446,85 KM. Iz navedenih
podataka jasno se vidi da su ekonomske Stete uzrokovanje migrantskom krizom za Grad
Bihai katatrofalne. Zelim istadi da sam naveo samo jedan od gradskih prihoda, a i ostali su na
slidnom nivou. Siguran sam da ovakav financijski rezultat nije samo radi migrantske kize ali
predstavlja jedan od glavnih uzrodnika.
S tim u vezi u skladu sa dlanom 11. Poslovnika o radu Predstavnidkog doma pokreiem
inicijativu za dono5enje izmjena i dopuna Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji
Bosne i Hercegovine ("SluZbene novine Federacije BiH", br. 22106, 43108, 22/09, 35/14 i
94/1s).



Su5tina izmjena se ogleda u saniranju ekonomske Stete uzrokovane migrantskom kizom u
Gradu Biha6u i Opdini Velika Kladu5a. PredlaZem da se izmjeni i dopuni dlan 6. i da se ubaci
stavka "0 saniranje ekonomske Stete uzrokovane migrantskom krizom u Gradu Biha6u za
0,20 i Op6ini Velika Kladu5a 0,03. Navedena sredstva bi se obezbijedila solidamom
raspodjelom finansiranja funkcija kantona. PredloZenu izmjenu Zakona Vam dostavljam u
prilogu. Zelim istaii da se usvajanjem ove incijative obezbjeduju tek simbolidna sredstva za
Grad Bihai i Op6inu Velika KladuSa u odnosu na ekonomsku Stetu koju trpe. Na ovaj nadin
Predstavnidki dom i Dom naroda FBiH bi pokazao volju da barem dijelom obe5tete odnosno
pokaZu solidarnost prema Bosanskoj Krajini odnosno Gradu Biha6i i Opdini Velika Kladu5a
koji zaista trpe veliku Stetu na ekonomskom, ekolo5kom i svakom drugom planu. Moram
istadi da je trend odlaska mladih sa ovih krajeva bio i prije migrantske krize ali se ovom
pojavom u najmanju ruku udvostrudio. Moram naglasiti i to da zbog medijske kampanje oko
migrantske krize mnogi investitori koji su imali namjeru ulaganja u Grad Biha6 i Opiinu
Velika Kladu5a svoje investicije su obustavili ili su odustali od njih. Nagla5avam da je
turizam u Gradu Biha6u bio u velikom usponu medutim da se primjetiti da u zadnje vrijeme u
rapidnom padu. U ovom kantonu jedna od prvih privrednih grana r.vvoja je turizam i
poljoprivreda, a kao Sto se zna da je industrija maltene uni5tena onda moZemo razumijeti
kakvaje ekonomska situacija. Na kraju, siguran sam da svih 98 zastupnika mogu pretpostaviti
daje situacija ovakva ili joS teza a posebno to znaju zastupnici iz Unsko sanskog kantona.

Iskreno se nadam da 6e ova inicijativa biti podrZana od svih zastupnika.

S po5tovanjem,
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